
11 ورزش یکشنبه   15 فروردین 1400سال هجدهم    شماره 3968

فوتبال

رخداد

خبر

پرسپولیس صدر را تعارف کرد
هفتــه نوزدهم رقابت هــای لیگ برتــر فوتبال  �

ایران عصر روز گذشــته با انجام چنــد دیدار برگزار 
شــد که در نخســتین بازی، تیم پرســپولیس که به 
صورت مشــترک صدرنشین لیگ برتر بود، در مشهد 
برابــر پدیده به میدان رفت. در این بازی، شــاگردان 
یحیی گل محمدی با وجــود فرصت های زیادی که 
به دست آوردند، نهایتا به نتیجه مساوی یک – یک 
رسیدند تا دو امتیاز ارزشمند از کف تیم پرسپولیس 
برود. البتــه با همین تک امتیاز، ســرخ های تهرانی 
۳۸ امتیازی شــدند و با یک بازی بیشتر و یک امتیاز 
بیشتر در مقایسه با ســپاهان موقتا به صدر جدول 
رسیدند؛ ولی مشکل اینجاســت که اگر سپاهان در 
بازی هفته نوزدهم به برتری برســد، پرسپولیس با 
اختلاف دو امتیاز در مقایسه با رقیب اصفهانی صدر 
جدول را از دست می دهد. هدردادن موقعیت های 
گل زنی توســط مهاجمان پرسپولیس بارزترین نکته 
روز گذشــته این دیــدار بود؛ موردی که باعث شــد 
گل محمدی در کنفرانس خبری بعد از دیدار به آن 
اشــاره کند: «نیمه اول یک طرفه بود، موقعیت های 
خوبی برای گل زنی داشتیم که از آنها خوب استفاده 
نکردیم. روی غافلگیری گل خوردیم و برای خودم 
هم جای سؤال دارد که چرا از روی یک اوت دستی 
گل دریافت کردیم. هرچند اعلام آن اوت دستی به 
ســود حریف درســت نبود، اما در مجموع در نیمه 
دوم سعی کردیم نتیجه را جبران کنیم. برای اینکه 
در نهایت برنده شویم هم موقعیت داشتیم. پس از 
گل تساوی می توانســتیم گل دیگری هم بزنیم، اما 
امــروز از همان روزهایی بود که هر چه می زدیم به 
در بســته می خوردیم. فکر می کنم دلیل اصلی اش 
هم چمن بلند ورزشــگاه امام رضا(ع)  بود». شاید 
تنها نکته امیدوارکننده دیدار روز گذشته پرسپولیس، 
بازگشــت عیســی آل کثیر، مهاجم گل زنش بود که 
بعد از شــش ماه محرومیت برای اولین بار، دقایقی 
فرصت بــازی در ترکیب را به دســت آورد. آل کثیر 
بعد از بازی پرســپولیس مقابل پاختاکور در مرحله 
یک چهــارم نهایی لیــگ قهرمانان آســیا به دلیل 
شــادی گلی که انجام داد، شــش ماه از همراهی 
سرخپوشان پایتخت محروم شد. یحیی گل محمدی 
با وجود خریدن شهریار مغانلو برای خط حمله اش، 
باز هم نتوانست مشکلات خط حمله این تیم را حل 
کند و حالا حضور عیســی و آمادگی بیشترش برای 
بازی از ابتدا در ترکیب پرســپولیس، می تواند هم او 
و هم هواداران بی شــمار این باشگاه را راضی نگه 
دارد. پرســپولیس بــرای بازی بعــدی در لیگ باید 
مهیای تقابل با نســاجی در تهران شــود و بعد هم 
به فکر انجام دیدارهای آسیایی اش باشد. پدیده هم 
بعد از تساوی روز گذشــته اش در جدول رده بندی 

۲۴ امتیازی شد.

۵ شرط مسی برای تمدید قرارداد 
با بارسلونا

آینده لیونل مسی در بارســلونا همچنان یکی  �
از بزرگ ترین اســرار فعلی فوتبال جهان است. به 
گزارش «ورزش سه»، ملی پوش آرژانتینی با توجه 
به شــرایط نجومی قراردادش که افشای مفاد آن 
جنجالی بزرگ را در دنیــای فوتبال ایجاد کرد، در 
نهایــت با وجود اینکه قصد خــروج از نوکمپ را 
داشت، آهسته آهسته در شروع فصل به بارسلونا 
ملحق شــد و دوباره نقش کلیدی اش را در جمع 
بلوگرانــا پس گرفت. خــوآن لاپورتا، رئیس جدید 
بارســلونا، مســئول متقاعد کردن مســی است و 
شــرایط تازه را بــه او ابلاغ خواهد کــرد. روزنامه 
اسپورت کاتولونیا با انتشار گزارشی خبر داد مسی 
پنج تقاضای به خصوص از لاپورتا داشته و انتظار 
دارد رئیس جدید بارســلونا بــرای تمدید قرارداد، 
آنها را برآورده کند. به نوشــته این رســانه، مسی 
و لاپورتــا درباره احتمال تمدیــد قرارداد صحبت 
کرده اند و این برنده شــش گانه تــوپ طلا به فکر 
ماندن در بارسلوناست و حتی تمایل دارد به دلیل 
وخامت اوضاع مالی باشــگاه، مبلغ قراردادش را 
کاهش دهد. با این حال او پنج خواسته به لاپورتا 
ارائــه کرده که برای ادامه کار در بارســلونا انتظار 

دارد رئیس جدید آنها را عملی کند:
۱- ایجاد یک تیم رقابتی که بتواند دوباره لیگ 
قهرمانان اروپا را به دست بیاورد و بر سر قهرمانی 

آن بجنگد.
۲- یک پیشرفت گســترده در استراتژی فعلی 
اســتخدام بازیکنان تا خریدهــای مضحکی مثل 
فیلیپ کوتینیــو یا مارتین برایتویت دوباره ســر از 

بارسلونا درنیاورند.
۳- مســی دوســت دارد الگوی ســتاره های 
نوظهور آکادمی بارسلونا، ستاره هایی مثل پدری یا 
آنسو فاتی باشد و باشگاه به رشد ارگانیک خود در 

این مسیر ادامه دهد.
۴- پــل ارتباطی قــوی با رونالد کومــان. آنها 
قبلا در این باره با هم به توافق رســیده اند و مسی 
دوســت ندارد لوئیز انریکه، ســرمربی فعلی تیم 

ملی اسپانیا، دوباره به بارسلونا بازگردد.
۵- ارتباط مستقیم با لاپورتا. مسی و لاپورتا یک 
رابطه دیرینه با هم دارند و به عقیده مسی، حفظ 
ایــن ارتباط و تقویــت آن به آینده باشــگاه کمک 

زیادی خواهد کرد.

برنامه

یکشنبه ۱۵ فروردین
نیوکاسل – تاتنهام ۱۷:۳۵
استون ویلا – فولام ۲۰:۰۰

منچستریونایتد – برایتون ۲۳:۰۰
کادیز – والنسیا ۲۱:۰۰

سویا – اتلتیکو مادرید ۲۳:۳۰
شارلروا – موسکرون ۲۳:۱۵

تکلیف درآمدهای تبلیغات
 پخش مسابقات ورزشی در ۱۴۰۰

با ابلاغ قانون بودجه سال ۱۴۰۰ از سوی مجلس  �
شورای اسلامی، تکلیف درآمدهای تبلیغاتی ناشی 
از پخش مسابقات ورزشی مشخص شد. به گزارش 
ایســنا، در اجرای اصــل صد و بیست و ســوم قانون 
اساســی جمهوری اســلامی ایران، قانــون بودجه 
سال ۱۴۰۰ کل کشور که به مجلس شورای اسلامی 
تقدیم شــده بود، با تصویب مجلس و تأیید شورای 
محترم نگهبان، در نهایت ابلاغ شــد. بر اساس این 
ابلاغیه و به استناد بند (پ) ماده (۹۲) قانون برنامه 
ششــم توســعه، وزارت ورزش و جوانان و سازمان 
صدا و ســیمای جمهوری اســلامی ایران مکلف اند 
درآمدهــای تبلیغاتی ناشــی از پخش مســابقات 
ورزشــی را به ردیــف درآمدی شــماره ۱۴۰۱۸۴ نزد 
خزانه  داری کل  کشــور واریز کنند. وجــوه واریزی از 
محل ردیف ۴۹- ۵۳۰۰۰۰ مندرج در جدول شــماره 
(۹) این قانون، به نسبت ۳۰ درصد در اختیار وزارت 
ورزش و جوانــان (برای کمک به فدراســیون های 
مربوطه) و ۷۰ درصد در اختیار سازمان صداوسیمای 
جمهوری اســلامی ایران قرار می گیرد. این در حالی 
اســت که درآمد حاصل از تبلیغات ناشی از پخش 
مسابقات ورزشــی موضوع بند (پ) ماده ۹۲ قانون 
برنامه ششــم توســعه در ردیف ملی ۱۵۰ میلیارد 
تومان برآورد شــده اســت. میزان درآمد حاصل از 
تبلیغات ناشی از پخش مسابقات ورزشی در لایحه 
بودجه ســال ۱۴۰۰ نسبت به قانون بودجه ۹۹ از ۵۰ 
به ۱۵۰ میلیــارد تومان افزایش پیدا کــرد و با ابلاغ 
قانون بودجه، این گونه سهم وزارت ورزش و جوانان 

از ۱۵ به ۴۵ میلیارد تومان افزایش می یابد.

صدور مجوز فعالیت هنرهای رزمی 
ترکیبی (MMA) در ایران

انجمــن هنرهای رزمی ترکیبــی (MMA) برای  �
اولین بار در ایران موفق به اخذ مجوز شد و فعالیت 
خــود را به زودی آغاز خواهد کــرد. به گزارش ایرنا، 
انجمــن هنرهــای رزمــی ترکیبــی (MMA) برای 
اولین بــار در ایــران از وزارت ورزش و جوانان مجوز 
گرفت و فعالیت خود را به زودی زیر نظر فدراسیون 
انجمن های ورزش های رزمی آغاز می کند. قرار است 
«توحید حقیقی» ریاســت انجمــن هنرهای رزمی 
ترکیبی (MMA) در ایران را بر عهده بگیرد. هنرهای 
رزمی ترکیبــی از پرطرفدارتریــن ورزش های رزمی 
جهان محســوب می شود که درآمد بالای حضور در 
این مســابقات موجب شده تا رزمی کاران رشته های 
مختلف در سال های اخیر استقبال خوبی از حضور 
در این مسابقات داشته باشند. از ایران نیز رزمی کاران 
 MMA متعددی در ســال های اخیر در مســابقات
حضور یافته اند. مبــارزات هنرهای رزمی ترکیبی در 

سطوح مختلف برگزار می شود.

کی روش در آستانه بازگشت
 به تیم ملی آفریقای  جنوبی

کارلوس کی روش، سرمربی سابق تیم های ملی  �
فوتبال ایــران و کلمبیا، یکــی از گزینه های هدایت 
تیم آفریقای جنوبی است. به گزارش مهر، کارلوس 
کی روش، ســرمربی ســابق تیم ملی فوتبال کلمبیا 
کــه بعد از کســب نتایج ضعیــف از ایــن تیم کنار 
رفت، یکــی از گزینه های جدی هدایت تیم آفریقای 
جنوبی است. «بورلی مپنگوا»، تهیه کننده برنامه های 
ورزشی در آفریقای جنوبی، خبر داد کی روش نسبت 
به گزینه های دیگر، شــانس بیشــتری برای نشستن 
روی نیمکت «بافانا بافانا» دارد و ممکن است دوباره 
سرمربی این تیم شــود. کی روش که سابقه حضور 
هشت ســاله در تیم ملی ایــران و صعود به دو جام 
جهانی برزیل و روسیه را دارد، از سال ۲۰۰۰ تا ۲۰۰۲ 

در تیم ملی آفریقای جنوبی کار کرده بود.

استقلالی ها ۲۲ فروردین
 به جده می روند

کاروان تیم فوتبال استقلال برای حضور در لیگ  �
قهرمانان آسیا ۲۲ فروردین عازم جده ریاض خواهد 
شــد. طبق هماهنگی های انجام شــده، قرار اســت 
اســتقلالی ها با پرواز ایران ایر یا وارش به جده ســفر 
کنند. گفتنی اســت با توجه به تحریم ایران از سوی 

آمریکا، استقلالی ها با مشکل پرواز مواجه هستند.

تاریخ دربی برگشت مشخص شد
برنامــه مســابقات هفته هــای بیســت و یکم تا  �

بیست و ســوم لیگ برتــر فصــل ۱۴۰۰-۱۳۹۹ اعلام 
شد و  چهارشــنبه ۲۲ اردیبهشت ۱۴۰۰ پرسپولیس- 
استقلال ســاعت ۲۱:۳۰ در ورزشــگاه آزادی تهران 

دیدار دربی برگشت را برگزار می کنند.

«فدراســیون فوتبال باید نامه نگاری و ارتباط لازم را با فیفا داشــته باشــد. 
درصورتی کــه نتوانیم کنفدراســیون فوتبال آســیا را از تصمیمــی که گرفته، 
منصــرف کنیم، باید AFC بپذیرد وقتی ما به عربســتان می رویم که نمایندگان 
این کشور نیز به ایران بیایند و مصوبه قبلی درباره حضور پیدانکردن نمایندگان 
عربستان در کشورمان باطل شود». این جملات بخشی از صحبت های مهدی 
علی نژاد، معاون ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان اســت که 
روز ۲۵ اســفند ۱۳۹۹ روی خروجی سایت وزارت ورزش قرار گرفت. آن روزها 
مسئولان در وزارت ورزش و البته فدراسیون فوتبال ایران به تکاپو افتاده بودند 
تا جلوی اقدام سیاســی کنفدراسیون فوتبال آسیا را بگیرند؛ اقدامی که خبر از 
اعطای میزبانی دو گروه از تیم های ایرانی در لیگ قهرمانان آســیا به عربستان 
مــی داد. در واقع AFC به دلیل شــیوع ویروس کرونا به این نتیجه رســید که 
میزبانی هر گروه از لیگ قهرمانان آسیا را به یکی از کشورهایی بدهد که علاوه 
بر زیرساخت مناســب، اقدامات پیشگیرانه ای هم در زمینه مهار ویروس کرونا 
داشته باشند. این طور شد که نام کشور عربستان مطرح شد و خیلی زود میزبانی 
دو گروه از تیم های ایرانی در این رقابت ها به این کشــور ســپرده شد: استقلال 
به صورت مســتقیم و فولاد هم در صورتی که از پلی آف صعود کند. مشــکل 
این تصمیم برای ایران این اســت که رابطه دیپلماتیک با عربستان چند سالی 
می شود شکرآب شده و عربستانی ها به بهانه نبودن امنیت، حاضر به فرستادن 
ورزشکاران شان به ایران نمی شوند. در واقع درست از دی ۱۳۹۴ که عده ای در 
تهران از دیوار ســفارت عربستان بالا رفتند، این کشور از اعزام ورزشکارانش به 
ایران ســر باز زده و با توجه به نفوذی که داشــته، چند کشور عرب زبان دیگر را 
هم در این مســیر با خودش همراه کرده است. جدی ترین و مهم ترین اقدامی 
که عربســتانی ها در این زمینه انجام دادند، گرفتن میزبانی از تیم های ایرانی در 
لیگ قهرمانان آسیا بود. آنها AFC را راضی کردند تا بازی تیم های عربستانی با 

ایران که قرار بود به میزبانی تیم های ایرانی برگزار شــود، به کشور ثالث سپرده 
شــود. ایرانی ها هم با مطرح کردن این موضوع که آنها هم حاضر نیستند برای 
انجام بازی به عربستان سفر کنند، متقابلا کاری کردند تا بازی نمایندگان این دو 
کشــور در زمین ثالث برگزار شود. این رویه در پنج سال اخیر حاکم بوده و هیچ 
تیم فوتبالی از دو کشــور پایش را به کشــور طرف مقابل نگذاشته است. البته 
این موضوع فقط مربوط به فوتبال نمی شود؛ چون عربستانی ها در همین بازه 
زمانی و به همان بهانه نبود امنیت، از اعزام تیم های شطرنج، بسکتبال و هندبال 
هــم به ایران خودداری کردند. مجددا با اعمال نفوذی که در فدراســیون های 
مربوطه آسیایی داشتند، هرجا هم که قرار بود تیمی از عربستان با ایران هم گروه 
و بازی هــا در ایران برگزار شــود، کاری کردند تا میزبانی از ایران گرفته شــود. 
حالا با همین مقدمه می شــود راحت تر صحبت های سطور نخست از معاون 
ورزش قهرمانــی و حرفه ای وزارت ورزش را ارزیابــی کرد. او به زبان متفاوتی 
کنفدراســیون فوتبال آســیا را تهدید کرد تا زمانی که قانــون قبلی، قانونی که 
می گفت تیم های فوتبال عربســتانی از سفر به ایران معاف هستند، لغو نشود، 
ایران هم تیم و ورزشــکاری به عربستان نمی فرستد. حالا با وجود آنکه قریب 
به ۲۰ روز از آن تهدید می گذرد، به نظر می رســد مسئولان ورزش ایران ادبیات 
قبلی را فراموش کرده و پذیرفته اند که تیم های فوتبال ایرانی راهی عربســتان 
شــوند و بازی های لیگ قهرمانان آســیا به میزبانی کشــور رقیب برگزار شود. 
سکوت معنادار آنها در این مدت نشان از «بله»گفتن درخفا به میزبانی عربستان 
است؛ اما در این بین مسئله ای که به راحتی فراموش نمی شود، این است که آیا 
زبان تهدید مسئولان ورزش ایران کارگر افتاده است یا خیر؟ سؤال روشن تر این 
است: حالا که قرار شده تیم های فولاد و استقلال برای برگزاری بازی های شان 
در لیگ قهرمانان آسیا راهی عربستان شوند، آیا از این پس، تیم ها و ورزشکاران 
عربســتانی هم حاضر به سفر به ایران می شــوند؟ تا به الان پاسخی از سوی 

مسئولان ورزش ایران به این پرسش داده نشده و کنفدراسیون فوتبال آسیا هم 
اشاره ای به این مورد نکرده اســت. اینکه در پسِ پرده اتفاقی رخ داده باشد یا 
خیر هم مشــخص نیســت؛ گو اینکه اگر توافقی، حتی به صورت نصفه و نیمه 
هم صورت گرفته بود، بعید است رسانه ای نشود. البته تلاش ثانیه های پایانی 
فدراسیون فوتبال مبنی بر ارسال نامه اعتراضی به میزبانی ریاض برای برگزاری 
دیدار پلی آف تیم فولاد هم نشان می دهد که توافق حسنه ای صورت نگرفته و 
فدراسیون همچنان از آخرین فرصت ها برای انتقال میزبانی از عربستان تلاش 
می کند؛ اما مشکل اینجاست که ایران نفوذی در کنفدراسیون فوتبال آسیا ندارد 
و مهدی تاج، نایب رئیس ایرانی این کنفدراسیون هم در این زمینه توانایی انجام 
کاری را ندارد. اتفاقا همین بی تأثیری مهدی تاج در کنفدراســیون فوتبال آسیا، 
بهانه ای دست مسئولان ورزش ایران داده تا کنایه های تندوتیزی را مطرح کنند: 
از صالحی امیری، رئیس کمیته ملی المپیک، گرفته تا مسعود سلطانی فر، وزیر 
ورزش، در این میــان انتقادات تندی را متوجه مهــدی تاج کرده اند. حالا اگرچه 
مسئولان ورزش ایران تلاش کرده اند از غم این شکست دیپلماتیک بکاهند؛ ولی 
با توجه به رد مکرر درخواســت فدراســیون از سوی AFC به نظر می رسد کار 
تمام شده است و تیم های ایرانی باید مهیای رقابت دشوار در عربستان باشند. 
فولاد که پیش تر مدیرعاملش گفته بود اهواز میزبان بازی پلی آف شده، باید به 
عربستان سفر کند تا در جدالی دشــوار شانس خود را برای رسیدن به مرحله 
گروهی این رقابت ها امتحان کند. استقلال هم چند روزی است کارهای اداری 
برای گرفتن ویزای عربســتان را شــروع کرده و حتی زمان سفرش به عربستان 
را هم نهایی کرده اســت. پذیرش این اتفاقات از سوی تیم ها و مسئولان ایران 
در حالی رقم می خورد که مخاطبــان فوتبال ایران همچنان از ضعف مدیران 
ورزشی گلایه دارند و با مطرح کردن این موضوع که به عربستان در حال جنگ 

میزبانی می دهند؛ ولی به ایران نه، به آنها کنایه های تندی می زنند.

تیم ملی کشتی آزاد برای تکمیل کردن سهمیه های خود 
در بازی های المپیک توکیو بدون شک کار بسیار دشواری 
را پیش رو خواهد داشت. ۶۵ ،۷۴ و ۹۷ کیلوگرم سه وزن 
باقی مانده ای هســتند که گوش شکسته های ایرانی هنوز 
نتوانســته اند بلیت توکیو را برای خود رزرو کنند. اوزانی 
که پشــت هر کدام از آنها یک لشگر از کشتی گیران فنی و 
کاربلد قطار شده است. آزادکاران کشورمان اگر بخواهند 
با ترکیبی کامل در بزرگ ترین رویداد ورزشی دنیا شرکت 
کننــد، چاره ای ندارند جز اینکه در رقابت های گزینشــی 
قاره ای کار را یکسره کنند و دست پر برگردند. در غیر این 
صورت اگر هر کشتی گیری در انتخابی آسیا ناکام شود، باید 
آخرین شانسش را در انتخابی سخت و حساس صوفیه که 
در سطح جهانی برگزار می شود، امتحان کند. میدانی که به 
اعتقاد بسیاری از کارشناسان رسیدن به این مهم را برای 
شاگردان محمدی غیرممکن خواهد کرد. مسابقات کشتی 
آزاد انتخابی المپیک قاره آسیا از روز بیستم فروردین در 
قزاقســتان آغاز می شــود. به این بهانه گفت وگویی را با 
غلامرضا محمدی، ســرمربی تیم ملی کشتی آزاد ترتیب 
دادیم تا بیشتر در جریان او ضاع و احوال فضای المپیکی 
این تیم قرار بگیریم. گفت وگوی او با «شرق» را در ادامه 

می خوانید.

  چیزی تا مسابقات گزینشــی آسیا باقی نمانده،  �
شرایط تیم چطور است؟

واقعیت این اســت کــه من و کادر فنــی تیمم همه 
فکر و ذکرمان این است که هر طور شده این سه سهمیه 
باقی مانــده را بگیریــم. الان به  هیچ چیز غیر از کســب 
سهمیه المپیک فکر نمی کنیم. امیدواریم که در قزاقستان 
این اتفاق بیفتد و خیالمان راحت شــود. در انتخابی آسیا 
سهمیه المپیک به دو نفر اول تعلق می گیرد. اگر این اتفاق 
بیفتد تا المپیک هیچ دغدغه ای نداریم و با آرامش تمرین 
می کنیم امــا اگر به هدفمان نرســیم، آخرین فرصتمان 
انتخابی صوفیه است که کار خیلی خیلی دشوار می شود. 
شــاید شــرایطی به وجود آید که یک جورهایی کســب 
ســهمیه اینجا غیرممکن هم بشــود؛ چرا که اینجا همه 
کشــتی گیران دنیا با تمام قوا می آیند تا آخرین زورشان را 
بزنند. متأسفانه برای المپیک ۲۰۲۰ شرایط کسب سهمیه 
تغییر کرد. تعداد کشتی گیران المپیکی هر وزن از ۲۰ نفر 
به ۱۶ نفر رسید. تعداد مسابقات گزینشی هم از سه به دو 
تا رســید. با همه این موارد اما وضعیت تیم خوب است. 
اردوها به نحو مطلوبی برگزار شده و آماده هستیم که روز 

نوزدهم اعزام شویم.

  فکر می کنم از این ســه وزن باقی مانده، گرفتن  �
ســهمیه در وزن ۶۵ کیلوگرم از همه سخت تر باشد. 

درست است؟
بله، همین طور اســت. ۶۵ کیلو یکی از ســخت ترین 
وزن هــای دنیاســت. نماینده ما در ایــن وزن امیر محمد 
یزدانی است. او نفر اول انتخابی تیم ملی شد. امیرمحمد 
جــوان اســت و ۱۹ ســال دارد. او عضو تیــم ملی ما در 
مسابقات جهانی ۲۰۱۹ بزرگسالان بود. درست است که او 
کم تجربه است ولی جسور و جنگنده است . شانسی که ما 
در وزن ۶۵ کیلو آورده ایم، این است که از شش نفری که 
در رقابت های جهانی ۲۰۱۹ سهمیه این وزن را به دست 
آوردند، چهار نفرشــان آسیایی بودند. این موضوع باعث 
شده تا از تعداد رقبای یزدانی در انتخابی آسیا کاسته شود 
و کار برای او ســبک شود. حریف های اصلی او ازبکستان 
و قرقیزستان هســتند. البته کشتی گیر ازبک اصالتا روس 
اســت، ملیتش را تغییر داده. این روزهــا همه دارند در 

کشتی مهاجرت می کنند و تغییر ملیت می دهند.
  برسیم به یونس امامی در وزن ۷۴ کیلوگرم. �

یونــس به تازگی از وزن ۷۰ کیلوگرم به این وزن آمده. 
او در رقابت های جهانی ۲۰۱۹ نفر سوم وزن ۷۰ کیلوگرم 
شــد. این کشتی گیر یک ســری خصوصیات فنی دارد که 
می توانــد موفق بشــود. یک تک انتخابی اخیــرا در اردو 
برای او گذاشتیم که توانســت نفر دوم وزن ۷۴ کیلوگرم 
را شکست بدهد. تمریناتش هر روز رو به جلو است. وزن 
یونس هم یکی از سخت ترین اوزان است. حریف اصلی 
او کشــتی گیر ازبکستان اســت. این ازبک نفر سوم دنیا و 
المپیک است. قهرمان بازی های آسیایی است.  با این حال 

یونس این قابلیت را دارد که او را شکســت بدهد. البته 
نباید رقبای هند و قرقیزستان را هم دست کم گرفت.

  و نفر آخر هم محمد حسین محمدیان در وزن ۹۷  �
کیلوگرم است.

کار محمدیان نسبت به یونس و امیرمحمد راحت تر 
است  ولی این موضوع نباید دلیلی باشد که از حریف های 
دیگر غافل شــویم و قافیه را ببازیم. اینجا هم باز حریف 
اصلی ما ازبکستان است. در کل ما در گزینشی آسیا باید با 

ازبکستان مسابقه بدهیم نه با آسیا.
  اگر یک وقت نتوانید در آســیا ســهمیه بگیرید،  �

ممکن اســت کرونا بهانه ای برای نتیجه نگرفتن شما 
باشد؟

ببینید شرایط برای همه یکسان بوده و نمی شود گفت 
که کرونا فقط برای ما بوده اســت. اما تفاوتی که وجود 
دارد این اســت که ما می توانستیم شرایط اردویی بهتری 
برای حضور در المپیک داشــته باشیم. کشورهای رقیب 
به مراتب وضعیت تمرینی ایدئال تری نسبت به ما در این 

دوران کرونا داشته اند.
  در حال حاضر تیم ملی آزاد در سه وزن ۵۷، ۸۶ و  �

۱۲۵ سهمیه گرفته. شما تکلیف ملی پوش های دو وزن 
اول را برای المپیک معلوم کردید و انتخابی گذاشتید. 
در وزن ۱۲۵ حرف و حدیث هــای زیادی وجود دارد. 
اینکه مثلا می گویند امیرحســین زارع را می خواهید 
بدون انتخابی به المپیک بفرستید و در مقابل توجهی 
به رقیب اصلی او که امین طاهری است و در انتخابی 
تیم ملی اول شــد، نداریــد. در این مــورد توضیح 

می دهید؟

فعلا هیچ چیز معلوم نیست. ما همه تصمیم ها را به 
پایان مسابقات موکول کرده ایم. امیرحسین زارع قرار است 
در رقابت های قهرمانی آســیا شرکت کند. امین طاهری 
هم به جام دانکلوف مــی رود. نحوه مبارزات این دو نفر 
در این دو میدان قطعا در تصمیم گیری ما تأثیرگذار است. 
ما از حسن یزدانی که بزرگ تر در کشتی آزاد ایران نداریم. 
ما برای حسن انتخابی گذاشتیم و در مورد این نفرات هم 
قانون را رعایت می کنیم. ضمن اینکه قبل از المپیک قرار 
است تورنمنت زیلکوفسکی هم در لهستان برگزار شود. 
در نهایت بعــد از این رویداد تصمیم می گیریم که تیم را 
چطور گزینش کنیم. احتمال دارد هر اتفاقی بیفتد. شاید 
انتخابی بگذاریم شاید هم بر اساس عملکرد کشتی گیران 

در این مسابقات تصمیم بگیریم.
 بعد از مسابقات گزینشی آسیا بلافاصله مسابقات  �

قهرمانی آسیا در قزاقستان برگزار می شود، هدفتان از 
حضور در این رقابت ها چیست؟

یکی از هدف های مهمی که داریم این است تا حسن 
یزدانی را در شــرایط مســابقه قرار بدهیم. حسن بعد از 
اینکه پایش را عمل کرد در هیچ میدانی شرکت نکرده. او 
فقط در لیگ کشتی گرفته. بنابراین باید او را در یک میدان 
بین المللی محک بزنیم. هر چند فاصله زیادی با رقبایش 
داشته باشد. امیرحســین زارع هم باید یک محک جدی 
بخورد تــا تکلیفش برای المپیک معلوم شــود. کامران 
قاسم پور در انتخابی وزن ۹۲ کیلوگرم اول شده اما ما نباید 
او را رها کنیم. یا علی شــعبانی که در وزن ۹۷ المپیکی 
است، نفر اول انتخابی تیم ملی است. او باید خودش را 

در کنار محمد حسین محمدیان امتحان کند.
  اوضاع علیرضا کریمی چطور است؟ برای المپیک  �

شانس دارد؟
علیرضــا هم پایــش را عمل کرد و مدتــی از میادین 
دور بود. او به تمرینات برگشــت و مــا به ایتالیا اعزامش 
کردیم. آنجا خوب ظاهر شــد. علیرضا جزء کسانی است 
که برای المپیک شــانس دارد. ما در وزن ۹۷ یک ترافیک 
فنی داریم. شــعبانی، محمدیان و گلیج و کریمی نفرات 
خوبی هســتند که در این وزن حاضر هستند. باید ببینیم 
در نهایت چه اتفاقی می افتد که بر مبنای داشته هایمان 

تصمیم نهایی را بگیریم.
  و در نهایت حرف آخرتان. �

فضای ورزش کشــور اصلا المپیکی نیســت. اگر چه 
رسیدگی به ورزشکاران المپیکی در این مقطع خیلی دیر 
است اما باز هم از مسئولان می خواهم که در این دو، سه 
ماه باقی مانده بیایند و به ورزش اول مملکت کمک کنند.

«بله» بی سروصدای «بله» بی سروصدای 
ایران به عربستان؟ایران به عربستان؟

غلامرضا محمدی، سرمربی تیم ملی کشتی آزاد
به چیزى غیر از کسب سهمیه المپیک فکر نمى کنیم
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